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امام علي)ع(: 

از سه كار حیا نبايد كرد: خدمت 
به میهمان، از جا برخاستن در 
برابر پدر و آم��وزگار خويش و 

طلب حق گرچه اندك باشد. 

تصنيف غررالحكم و دررالكلم 
صفحه69، حديث 978

بي كيفيتي محصولات و س�ردرگم بودن ميان سرگرم س�ازي 
يا پيام دهي اس�ت كه باعث مي ش�ود بخش�ي از م�ردم قيد 
محصولات داخلي را زده و به سمت محصولات آن طرفي بروند. 
میكائیل شهرستاني بازيگر تئاتر، س��ینما و تلويزيون با بیان اين 
مطلب به »جوان« گفت: در دوراني كه بس��یاري از مردم به  خاطر 
كرونا، خانه نشین شده اند، فرصتي مناسب پیش آمده تا رسانه هاي 
داخلي به سرگرم س��ازي مخاطب بپردازند و اگر داخل جذبشان 
نكنند، به طرف رسانه هاي خارجي مراجعه مي كنند و اين موضوع 

آسیب بسیاري به فرهنگ و روحیه و سلیقه مردم مي زند. 
بازيگر »صداها« و »س��ايه به س��ايه« ادامه داد: با ورود شبكه هاي 
مجازي هر اطلاعاتي كه بخواهید در عرض چن��د ثانیه در اختیار 
مخاطب قرار مي گیرد و مردم را نمي شود مثل سابق با محصولات 
سركاري، س��رگرم كرد. مردم نیاز دارند كه به آنها احترام گذاشته 
ش��ود. اين احترام ايجاد نمي ش��ود مگ��ر با حرمت گذاش��تن به 
خواس��ته هاي مخاطب. شهرس��تاني افزود: وقتي بیننده از فلان 
مجري و فلان برنامه خوشش نمي آيد، بي خود و بي جهت نبايد با 
آنتن دادن به آن مجري و ادامه دادن آن برنامه، مخاطب را بدبین 
كرد، به  جايش مي توان سراغ افراد و محصولاتي رفت كه مخاطب 
از آنها خاطره خوب دارد. بازيگر مجموعه ه��اي »آواز در باران« و 
»تصوير يك رؤيا« عنوان كرد: خودم برنامه هاي ورزشي تلويزيون را 
پیگیر هستم و به عنوان مخاطب برنامه هاي ورزشي كشتي، والیبال 
يا فوتبال را تماشا مي كنم و در اين  باره كلي مخاطب داريم كه عاشق 
برنامه هاي ورزشي  هستند. پس يك راه ساده براي افزايش مخاطب 
در همه ادوار و از جمله اين روزهاي كرونايي، روي آنتن فرستادن 

مسابقات ورزش��ي رش��ته هاي مختلف و ارائه برنامه هاي تحلیلي 
پرچالش درباره ورزش هاي پرطرفدار است. میكائیل شهرستاني با 
تأكید بر نیاز به مديريت متبحرانه براي كمك به رونق رسانه هاي 
داخلي گفت: نبايد اين طور باشد كه رؤسا، افرادي را به كار گمارند 
كه شايس��تگي ندارند و در اين زمینه فاقد تخصص و از همه بدتر 
اينكه نابلد و خودرأي هستند. شهرستاني در ادامه گفت: مديران 
رسانه اي نبايد سلايق شخصي خودش��ان را اعمال كنند بلكه بايد 
مشاوران درستي داشته باش��ند كه راه و چاه را به مديران بنمايند 
و آدم هايي كه كارشان را بلد هستند و سال ها محبوبیت داشتند، 
جذب كنند. وی تأكید كرد: الان ديگر با مردم نمي شود شوخي هاي 
س��هل گیرانه كرد و بايد مخاطب را جدي تر گرفت و با جديت بالا 
محصول جذاب و دست اول و منسجم و استاندارد عرضه كرد. اين 
روزها مخاطب بیش از هر وقت ديگر فیلم ها و سريال هاي ديدني و 
پركشش مي خواهد و بايد سعي كرد از طريق تلويزيون يا سامانه هاي 

مجاز اينترنتي اين محصولات را در اختیارش گذاشت. 

ميكائيل شهرستاني بازيگر در گفت وگو با »جوان« مطرح كرد

اين روزها، مخاطب را جدي تر بگيريم

  آرمان مصطفوي
مديركل هنرهاي نمايش�ي ارش�اد با انتش�ار متني در صفحه 
اينس�تاگرامش اعلام كرد كه به دلي�ل محدوديت هاي مالي و 
ساختاري در مديريت تئاتر، از سمت خود استعفا كرده است. 
شهرام كرمي مديركل هنرهاي نمايشي كه با انتشار متن كوتاهي در 
صفحه اينستاگرام خود از خداحافظي اش از اين اداره كل خبر داد، درباره 
اين تصمیم ناگهاني و دلايل آن گفت: مأموريت دو ساله من در اداره كل 
هنرهاي نمايشي به پايان رسیده است و اين را كه تنها تا پايان سال در 
اداره كل هنرهاي نمايشي خواهم بود به معاون هنري وزير فرهنگ و 

ارشاد اسلامي از حدود چهار ماه پیش اعلام كرده بودم. 
وي ادامه داد: اوايل ماه اسفند نیز به صورت كتبي موضوع پايان مأموريت 

خود را به معاون هنري يادآوري و تأكید كردم.  
مديركل هنرهاي نمايش��ي درباره دلايل خود براي اس��تعفا تصريح 
كرد: با توجه به مسئولیت دش��واري كه حوزه هنرهاي نمايشي دارد و 
مطالبه بر حق هنرمندان، محدوديت هايي كه اعتبارات و ساختار اداره 

كل هنرهاي نمايشي براي فعالیت مؤثر و نقش حمايتي دارد، از سمت 
خود استعفا كردم. 

كرمي درباره وضعیت تعه��دات مالي اداره كل هنرهاي نمايش��ي به 
گروه هاي تئاتري با توجه به اس��تعفاي خود، تأكی��د كرد: تا زماني كه 
مس��ئول جديد اداره كل هنرهاي نمايشي مشخص شود، پیگیر تمام 
مطالبات تئاتري ها هس��تم، ضمن اينكه كارهاي اداري اين امر انجام 
شده و تنها منتظر پرداخت اعتبار هس��تیم. به محض پرداخت اولین 
اعتبار از س��وي وزارت فرهنگ و ارشاد اس��لامي، مطالبات تئاتري ها 

پرداخت مي شود.  
وي در پايان سخنان خود اظهار كرد: احس��اس كردم كه ديگر نیروي 
لازم و كافي براي خدمت رساني در اداره كل هنرهاي نمايشي را ندارم 
و بايد نیروي جديدي وارد اين حوزه شود. بايد از همه همكارانم، معاون 
هنري و وزير فرهنگ و ارشاد اسلامي كه طي اين دو سال فعالیت به من 
كمك كردند قدرداني كنم و بعد از اين هم هر جا كه باشم به عنوان يك 

خدمتگزار در خدمت تئاتر و هنرمندان تئاتر خواهم بود.  
ش��هرام كرمي در متن خداحافظي خود از اداره كل هنرهاي نمايشي، 
در اينستاگرام خود نوشت: »مأموريت من در اين مركز به پايان رسید. 
افتخار من بود در اين مدت خدمتگزار خانواده خود باش��م. در اين دو 
سال از هیچ تلاشي براي خدمت به تئاتر و اين مسئولیت دشوار دريغ 
نكردم. سختي كار زياد بود و من بابت همه كاستي ها پوزش مي خواهم. 
هنرمندان و هم��كاران در اين كار با صبوري و گذش��ت به من كمك 
كردند. امیدوارم جامعه هنرمندان تئاتر كه شايس��ته بهترين تكريم و 
عزت هستند با حضور يك فرد مسئول ش��اهد بهترين اتفاق هاي اين 

حوزه در آينده باشند.«

نگاهي متفاوت به »قرنطينه خانگي« از منظر اساتيد ارتباطات و علوم سياسی

گنجي: مأموريت تلويزيون اميدآفريني و سرگرم كردن 
مردم با تزريق نشاط است

»اميدآفرين�ي و ت�اب آوري خانه نش�يني ب�ا تكي�ه 
ب�ر سرگرمي س�ازی تلويزي�ون«، »كش�ف خان�ه و 
رواب�ط مبتن�ي ب�ر خان�ه و خان�واده« و »اس�تفاده از 
ظرفيت ه�اي فض�اي مج�ازي« از جمل�ه مواردي اس�ت 
ك�ه برخ�ي اس�اتيد ارتباط�ات و روزنامه ن�گاري درباره 
خانه نش�يني حاصل از ش�يوع »كرونا« مط�رح مي  كنند. 
به گزارش فارس، با گسترش ش��یوع ويروس كرونا و افزايش 
تعداد مبتلايان، بهترين راه براي مقابله و كنترل اين ويروس، 
پیشگیري اعلام شده كه مهم ترين روش »ماندن در خانه« است 
اما ماندن در خانه براي بسیاري از افراد شايد دشوار باشد، اين 
در حالي است كه ديگراني كه تجربه قرنطینه خانگي را دارند، از 
فوايد آن در كنار دشواري هايش سخن مي گويند؛ فوايدي مانند 
بودن كنار س��اير اعضاي خانواده و صمیمیت بیشتر، خواندن 

كتاب هاي مورد علاقه، تماشاي فیلم و... 
اساتید ارتباطات و روزنامه نگاري نیز ديدگاه هاي خاص خود را 

دارند كه خواندن آنها خالي از لطف نیست. 
   ظرفيت هاي سرگرمي سازي تلويزيون 

دكتر عبدالله گنجي، مدير رسانه اي و روزنامه نگار، آيه شريفه 
»الا بذكرالله تطمئن القلوب« را مبناي روانشناسي ديني دانست 
و تأكید كرد: اين موضوع در كنار توجه به مسائل زيستي اهمیت 
دارد، يعني اينطور نیست كه هیچ نكته اي را رعايت نكنیم و فقط 
دعا كنیم. بیماري آمده است و همه هم مي دانند، اما تاب آوري 
اين موضوع يا بايد به بهبود اوضاع كمك كند و اين امید را بدمد 
يا يك فضاي سرگرم كننده نیاز است. وي افزود: الان مشكلمان 
اين است كه چگونه در خانه سر كنیم؟ اين چالشي است كه در 
خانه داريم، چون رفت و آمد نیست و فقط مي ماند تلويزيون. 
شايد بهتر اين باشد كه از كاركردهاي تخصصي رسانه صرف نظر 
شود و در حوزه نشاط و شادي با استفاده از حضور كمدين ها، 
شبكه هاي مختلف درگیر سرگرم كردن مردم و تزريق نشاط 

شوند. 
   تنهايي و دلتنگي را ياد مي گيريم

هادي خانیكي، عضو هیئت علمي دانش��كده علوم ارتباطات 
دانشگاه علامه طباطبايي معتقد است: من به مردم خوشبین 
هستم، چون بلد شده اند چه كنند. ما داريم تنهايي و دلتنگي را 
ياد مي گیريم. داريم به سمت كشف خانه و روابط مبتني بر خانه 
و خانواده مي رويم. به سمت پذيرش اجباري ارتباطات مجازي 

و تكیه بر فناوري مي رويم. 
وي درباره فداكاري اين روزهاي كادر درماني كشور گفت: 
آنها يك ديگردوستي بي نظیري را از خودش نشان داده اند و 

فكر مي كنم در برابر اين ضربه، از مرحله نابودي گذشته ايم و 
نابود نمي شويم. ضربه مي خوريم اما نابود نمي شويم. ياد آن 
شعر هوشنگ ابتهاج مي افتم كه مي  گويد: امید هیچ معجزي 

ز مرده نیست، زنده باش!
    درويشيم، نشسته بر گنج!

مقصود فراس��تخواه، عضو هیئت علمي مؤسس��ه پژوهش و 
برنامه ريزي آموزش عالي معتقد است: كرونا درس آموخته هاي 
بزرگي براي سیاس��تگذاران دارد كه به زيس��ت جهان جامعه 
برگردند و با زندگي جامعه همراه��ي كنند. ما در ايران فقدان 
امید نداريم اما تجربه هاي امید توس��عه پی��دا نمي كنند. من 
همیشه مي گويم »ما درويشیم، نشسته بر گنج«؛ گنجي عظیم 
از فرهنگ و تمدن كه در تاريخ ما وجود دارد. اين جامعه شناس 
به ش��عر »چو عضوي به درد آورد روزگار/دگر عضوها را نماند 
قرار« اش��اره كرد و گفت: اين اصل پیوستگي بشري است كه 
تا يك نفر بدبخت اس��ت، هیچ وقت خوش��بخت نیست. الان 
فرصتي است كه سنت هاي جمعي دوباره بیدار شود و در جامعه 
همكاري ها پديد آيد. اين ظرفیت از طريق دنیاي مجازي وجود 
دارد كه مردم در خان��ه بمانند و هماهنگي ه��ا، همكاري ها و 

اطلاع رساني ها را با يكديگر از طريق فضاي انجام دهند. 
   كرونا وجوه مثبت هم دارد

سیدعلي میرفتاح، روزنامه نگار با قرائت آيه »وَعَسَى أنَْ تكَرَهُوا 
شَ��یئًا وَهُوَ خَیرٌ لكَمْ« درباره وجوه مثب��ت كرونا گفت: بعضي 
چیزها از بیرون كه نگاه مي كنیم مكروه است، اما براي ما خوب 
خواهد بود. طاعون اروپا را به قبل و بعد از طاعون تقسیم كرد، اما 
اتفاقات بزرگي همچون رنسانس را براي اروپا رقم زد. اينكه همه 
مسئولان ايران قبول دارند كه فقط كارشناسان پزشكي بايد 
درباره كرونا صحبت كنند و مرجعیت علمي آنها را مي پذيرند، 
نكته بسیار مثبتي اس��ت كه بايد به آن توجه شود. وي با بیان 
اينكه در اين ايام امیدوار باش��یم و در عین حال غم يكديگر را 
بخوريم، گفت: ما بلديم از مسائل فاصله بگیريم و از زاويه ديگري 

به آن نگاه كنیم و حتي با آن شوخي كنیم. 

 سيدمرتضي ذاكر
 چندين سال از افتراق و جدايي جشنواره فيلم 
فجر و بخ�ش بين الملل آن مي گ�ذرد و همواره 
در اين س�ال ها چهره هاي مختلف از منتقدان، 
سينماگران و حتي برخي از مديران سينمايي 
در مورد اي�ن جدايي مس�ائل و مباح�ث قابل 
اعتنايي را مطرح كرده اند. در حالي كه تكليف 
برگزاري اين دوره از جشنواره جهاني فيلم فجر 
به دليل ش�يوع بيماري كرونا مشخص نيست، 
پس از گذش�ت چندين س�ال مجي�د مجيدي 
هم به جرگه منتقدان جداي�ي بخش داخلي و 
بين الملل جش�نواره فيلم فجر پيوسته است. 
مجی��دي كارگردان و س��ینماگر كش��ورمان كه 
امس��ال با فیلم »خورش��ید« در بخش مس��ابقه 
سي وهشتمین دوره جش��نواره فیلم فجر حضور 
داشت در گفت وگويي تفصیلي با ماهنامه جشنواره 
فیلم  »انديش��ه پويا« به انتق��اد از جدايي بخش 

بین الملل از جشنواره فیلم فجر پرداخته است. 
  پرزنت شدن بدون لابي گري!

وي با اشاره به تجربیات خودش از پرزنت محصول 
در جش��نواره فجر اظهار مي دارد: آن زمان كه پیر 
هانري دولو در جشنواره فجر »بدوك« را ديد و آن 
را به »كن« فرستاد، مثل حالا نبود كه براي رسیدن 
فیلم به جش��نواره، نیاز به لابي گري داشته باشي! 
ش��رايط طوري بود كه من خودم از دوستان حوزه 

شنیدم كه فیلمم به كن رفته!
كارگردان فیلم س��ینمايي »خورشید« با انتقاد از 
جدايي بین الملل از جشنواره اصلي فجر مي افزايد: 
يكي از دلايلي كه فضاي ناسالم امروز ايجاد شده، 
جدا كردن بخش بین الملل از جشنواره فجر است 
كه اصلًا اصل فلس��فه جش��نواره فجر را زير سؤال 
برده است. در آن سال هايي كه اين جدايي صورت 
نگرفته بود، رؤساي جشنواره هاي مطرح خارجي 
موقع برگزاري جشنواره به ايران مي آمدند و در كنار 
مخاطبان ايراني، فیلم هاي ايراني را مي ديدند و براي 

جشنواره هاي خود گزينش مي كردند. 
مجیدي خاطر نش��ان مي كند: فیل��م »بچه هاي 
آسمان« در جش��نواره فجر بود كه توسط نماينده 
جشنواره مونترال انتخاب ش��د و كم كم به سمت 
ديگر جشنواره ها رفت و بزرگ شد. آن زمان باربارا 
مدير جشنواره ونیز خودش هر سال مهمان فجر بود 
و با دقت فیلم ها را مي ديد و فیلم انتخاب مي كرد.  
اين س��ینماگر سرشناس با اش��اره به سطح پايین 

مهمانان حاضر در جشنواره جهاني فجر مي گويد: 
اين چهره ه��اي درجه س��ه و چهاري ك��ه از توي 
كافه هاي اروپا پیدا مي كنند و به بخش بین الملل 
جداشده از فجر مي آورند، خیلي توفیر دارند با آن 
آدم هاي درجه يكي كه قب��ل از جدايي بین الملل، 
به جش��نواره فجر مي آمدند و فیلم ه��اي ايراني را 
مي ديدند.  هر چند ورود مجیدي به عرصه مخالفان 
اين جدايي مؤيدِ نظر ديگر منتقدان است اما علت 
سكوت اين سینماگر سرشناس در مورد آسیب هاي 
تصمیم جنجالي مسئولان سینمايي كشور در مورد 
جدا كردن اين دو بخش جشنواره فیلم فجر موضوع 
قابل اعتنايي اس��ت كه خود مجیدي بايد در مورد 
آن صحبت كند.  محمدمهدي عسگرپور كه دبیري 
اين دوره از جشنواره جهاني فجر را بر عهده دارد در 
واكنش به پیشنهاد برخي از فعالان سینمايي مبني 
بر تعطیلي جشنواره جهاني و اختصاص بودجه اش 
جهت جبران ضرر تعطیلي سینماها كه وي از آنها 
با عنوان »مجموعه دارهايي كه صاحب كل سینما 
شده اند« ياد كرد، مى گويد: فعلًا چند نفر صاحب 
مجتمع هاي س��ینمايي كه در غیاب بس��یاري از 
چیزها مالك كل سینما ش��ده اند، چاقوهايشان را 
براي رويدادهايي تیز مي كنند ك��ه با خودش و در 
حد بضاعتش نشان فرهنگي دارد و توانسته به مقدار 
قابل توجهي به بودجه هاي غیر از وزارت فرهنگ و 
ارشاد اتكا كند و كمي كودكانه است اگر فكر كنیم با 
تعطیلي شان، حامیان مالي اين جشنواره ها حاضرند 
پولش��ان را به آن بخش از سینما كه رشد فرهنگي 
دست كم اولويت اولش نیست و معادلات مالي اش 

هم ترتیبات ديگري دارد، بدهند. 
  درخشنده موافق صددرصد ادغام 

واقعیت اين اس��ت كه دف��اع يا توجی��ه جدايي يا 
برگزاري همزمان دو بخ��ش از مهم ترين محمل 
سینمايي كش��ور همواره جزو داغ ترين بحث هاي 
چند سال اخیر در میان طیف هاي متنوع سینمايي 

كشورمان بوده است.  پوران درخشنده، نايب رئیس 
كانون كارگردانان درباره ادغام دو بخش بین الملل و 
داخلي جشنواره فیلم فجر مي گويد: من صددرصد 
با ادغام دو بخ��ش بین الملل و داخلي جش��نواره 
فجر موافق هستم. ما بايد براي سینماي خودمان 
تلاش كنیم تا بتوانیم بازار جهاني براي آن فراهم 
كنیم. وقتي هدف مان ارتقای سینماي ايران باشد، 
متعاقب آن محفلي فراهم مي كنیم كه سینماگران 
داخلي با سینماگران خارجي رودررو شوند تا تبادل 
افكار صورت بگیرد. وقتي س��ینماگران خارجي را 
براي جشنواره بین الملل دعوت مي كنیم، طبیعتاً 
آنها براي ديدن فیلم ايراني به اينجا مي آيند و اين 
در حالي اس��ت كه اص��لًا س��ینماگران داخلي ما 
در اين جش��نواره حضور ندارن��د! از خلال همین 
گفت وگوهاست كه نگاه فیلمساز ايراني شناخته، 
تحلیل و در نهايت س��ینماي ايران به دنیا عرضه 
مي ش��ود. كارگردان »زير سقف دودي«، »هیس، 
دخترها فرياد نمي زنند« و »شمعي در باد« توضیح 
داد: ادغام دو جش��نواره بین الملل و داخلي باعث 
مي شود به جاي هزينه در دو جاي متفاوت در يك 
جا، اما با كیفیت بالاتر جش��نواره را برگزار كنیم. 
سینماي ايران اين ظرفیت و پتانسیل را دارد كه در 

سطح جهاني بیشتر مطرح شده و بدرخشد. 
   صرفه اقتصادي بيشتر

منوچهر مصیري، كارگردان، نويسنده و تدوينگر 
س��ینما و تلويزيون ب��ا تأكید بر ادغ��ام دو بخش 
بین الملل و داخلي جش��نواره فیلم فجر مي گويد: 
نظر شخصي من در اين باره اين است كه به دلايل 
مختلف از جمله اقتصادي )آن  هم در شرايط كنوني 
ايران( بهتر است دو بخش جهاني و بین الملل فجر 
با هم ادغام شده و هر دو با هم در بهمن برگزار شود. 
در اين حالت هم استقبال بهتري از سوي مجامع 
سینمايي- بین المللي صورت مي گیرد و هم جشني 

باشكوه تر و با كیفیت تر برگزار مي شود. 
كارگ��ردان فیلم ه��اي س��ینمايى »دنی��ا« و 
»آخرين خ��ون« تصري��ح كرد: چند س��ال پیش 
كه اين دو بخش باهم برگزار مي ش��د، س��ینماگر 
خارجي فیلم هاي خارجي را با فیلم هاي منتخب 
س��ینماي ايران مقايس��ه مي كرد و همین مسئله 
به رشد سینماي ايران كمك مي كرد، اما در حال 
حاضر جش��نواره بین الملل ما بیشتر جشنواره اي 
راجع به فیلم هاي ايراني اس��ت. ما در كش��ورمان 
جشنواره هاي متعددي با اين محوريت فیلم هاي 
ايراني )از جمله جشن خانه سینما( داريم و برگزاري 
اين جشنواره ها با عناوين متفاوت چندان ضرورتي 
ندارد. به نظرم هزينه اي ك��ه در حال حاضر صرف 
جشنواره بین الملل مي شود، بهتر است براي ارتقای 
سینماي ايران و در بخش هاي ديگر همین سینما 

مصرف شود. 
در حالي كه جش��نواره فیلم فجر 40س��الگي اش 
را پش��ت س��ر مي گذارد اما هنوز هم شرايط بلوغ 
مديريتي و وحدت رويه منطق��ي براي برپايي آن 
ديده نمي شود. چه اينكه هر روز چهره  هاي جديدي 
به جرگه منتقدان جدايي بخش داخلي و بین الملل 
جشنواره فیلم فجر اضافه مي شوند اما ظاهراً گوش 
مس��ئولان به اين حرف ها بدهكار نیست و ضمن 
ادامه اين مس��یر بر اس��اس انگاره آزمون و خطا، 

مرغ شان همچنان يك پا دارد. 

مجيد مجيدي ضمن انتقاد از جدايي بخش بين الملل جشنواره فيلم فجر مطرح كرد

 اصل فلسفه جشنواره فيلم فجر
 با تفكيك آن زير سؤال رفته است

يكي از دلايلي كه فضاي ناسالم 
امروز ايجاد شده، جدا كردن بخش 
بين الملل از جشنواره فجر است 
كه اصلًا اصل فلسفه جشنواره 
فج��ر را زير س��ؤال برده اس��ت

    فراخوان 

با موضوع قرنطينه
فراخوان ششمين دوره جايزه فرشته منتشر شد

موض�وع  ب�ا  فرش�ته  جاي�زه  دوره  شش�مين  فراخ�وان 
»قرنطين�ه« در دو بخ�ش داس�تان كوت�اه و عك�س منتش�ر ش�د. 
به گزارش مهر، ششمین دوره جايزه فرشته با هدف كشف و معرفي استعدادهاي 
درخش��ان و ترويج فرهنگ كتابخواني از يكسو و اش��اعه و ترويج زبان فارسي از 
سوي ديگر برگزار مي شود و علاقه مندان براي شركت در اين رويداد فرهنگي تا 
31خرداد ماه 1399 فرصت دارند.  علاقه مندان براي شركت در بخش داستان 
كوتاه بايد آثار خود را در فرمت doc يا docxو با حداكثر3هزارو500 كلمه به 
دبیرخانه ارسال كنند. همچنین داستانِ ارسالي شركت كنندگان در اين رقابت 
نبايد پیش از اين در هیچ مسابقه اي شركت كرده باشد. هر نويسنده هم تنها امكان 
ارسال يك اثر را به دبیرخانه »جايزه فرشته« دارد.  در بخش عكس نیز عكس ها 
بايد با ابعاد DPI 300 و فرمت آن jpg باشد و هر شركت كننده مي تواند حداكثر 
سه عكس به دبیرخانه ارسال كند. در اين بخش عكس هاي ارسالي اگر در مسابقه 
يا جايزه ديگري حائز رتبه يا مقام شده  باش��ند نیز مي توانند در مسابقه شركت 
كنند.  علاقه مندان براي تكمیل فرم ثبت نام آنلاين و ارسال آثار خود مي توانند 
 http://jayezefereshteh. org :به پايگاه اينترنتي جايزه فرشته به نشاني
مراجعه كنند و توجه داشته باشند ارسال آثار به دبیرخانه جايزه فرشته به منزله 
واگذاري حقوق اين آثار به ش��هركتاب فرشته است. ش��هركتاب فرشته پس از 
برگزاري پنج دوره »جايزه فرشته«، ششمین دوره اين جايزه را با دو ماه تأخیر 
برگزار مي كند و مراسم اختتامیه جايزه فرشته، مرداد ماه 1398 در تهران برگزار 
خواهد شد.  دبیر ششمین دوره از جايزه مذكور، پژمان موسوي است و اين دوره 

از جايزه »فرشته« نیز به صورت بین المللي برگزار مي شود. 

 پويانمايي »رستم و زكريا عليه كرونا« 
منتشر شد

كش�ور،  كارتونيس�ت هاي  از  رحمت�ي  جم�ال 
انيميش�ني دو دقيق�ه اي تح�ت عن�وان »رس�تم و 
زكري�ا علي�ه كرون�ا« س�اخته و منتش�ر ك�رده اس�ت. 
 به گزارش فارس، »جمال رحمتي« كاريكاتوريست و داور بخش 
كارتون دوازدهمین جشنواره هنرهاي تجسمي فجر انیمیشني 

با موضوع ويروس كرونا ساخته و منتشر كرده است. 
اين انیمیش��ن با عنوان كلي »هفت خ��وان كرونايي«، روايتي 
طنزگونه از نحوه مواجهه رس��تم پهلوان افسانه اي شاهنامه با 
ويروس كروناست كه نخستین خوان آن »رستم و زكريا علیه 
كرونا« نام دارد. در اين انیمیشن، رستم به كمك زكرياي رازي، 
كاش��ف الكل به نبرد با ويروس كرونا مي رود.  رحمتي درباره 
انیمیش��ن »هفت خوان كرونايي« مي گويد: اين انیمیش��ن ها 
در هفت قسمت ساخته مي ش��ود و موضوع اصلي آن مبارزه با 
كروناست. هدف ما در ساخت اين انیمیشن ها روحیه بخشي به 

مردم در اين روزهاي سخت است. 
او درباره تكنیك ساخت اين انیمیشن ها اظهار مي دارد: تكنیك 
اجرا »كات اوت« اس��ت و كاراكترها فانتزي و فضاها برگرفته 
از مینیاتور ايراني اس��ت. محمدرضا صولتي صداپیشگي اين 

انیمیشن را بر عهده داشته است. 

 عرضه رايگان نسخه الكترونيك
 كتاب هاي انتشارات مدرسه

نس�خه الكتروني�ك كتاب ه�اي انتش�ارات مدرس�ه 
ت�ا 15 فروردي�ن ب�ه ص�ورت راي�گان در اپليكيش�ن 
ش�د.  خواه�د  عرض�ه  خب�ري  پاي�گاه  و  بوف�ه 
به گزارش »جوان« انتشارات مدرسه همزمان با انتشار ويروس 
كرونا و تعطیل��ي م��دارس و در حمايت از كس��اني كه به هر 
دلیلي قادر به تهیه فیزيكي كتاب نیس��تند نسخه الكترونیك 
كتاب هاي خود اعم از علمي- آموزشي، هنري، داستاني و... را تا 
تاريخ 15فروردين در اپلیكیشن بوفه و پايگاه خبري انتشارات 
مدرسه به صورت رايگان عرضه مي كند.   اين ناشر در بیان علت 
اين اقدام خود اعلام كرده است، شايد اين تعطیلات بهترين 
فرصت باشد تا با يار مهربان آش��تي كنیم و علاوه بر بهبود 
عملكرد مغز و درمان بي خوابي بر استرس و نگراني هايمان 
غلبه كنیم و سیس��تم ايمني خود را بالا ببري��م كه به نظر 
محققان يكي از راه هاي مبارزه با ويروس كروناست.  انتشارات 
مدرس��ه براي دريافت كتاب هاي الكترونیكي اش دو نش��اني 
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white vh را اعلام كرده است. 

»ساعت شعر« مجازي شد
جلس�ات ادبي »س�اعت ش�عر« در حوزه هنري ت�ا عبور 
از بح�ران وي�روس كرون�ا مج�ازي برگ�زار مي ش�ود. 
به گزارش »جوان« ب��ه نقل از روابط عمومي ح��وزه هنري، مركز 
آفرينش هاي ادبي حوزه هنري از اعضاي جلس��ه ش��عر »ساعت 
ش��عر« خواس��ت تا عبور از بحران ويروس كرونا در ايران با حضور 
در پیام رس��ان واتس آپ ساعت شعر اين جلس��ات را همراهي و از 
نظر اساتید استفاده كنند.   بر اس��اس اين گزارش مقرر شده است 
شركت كنندگان يك شنبه ها ساعت 14 تا 16 و سه شنبه ها ساعت 
14 به ترتیب براي درج اشعار در گروه و نقد و نظر توسط استادان 
محمود حبیبي كس��بي، علي داوودي، ناصر فیض، سعید بیابانكي 
و معرفي شاعران سبك هندي توس��ط حمید قرباني اقدام كنند.  
گفتني است »ساعت شعر« عنوان سلسله جلسات شعرخواني حوزه 
هنري است كه يك شنبه هاي هر هفته ساعت 16 برگزار مي شود. 

شجريان آماده ترخيص از بيمارستان
هيئ�ت مدي�ره بيمارس�تان ج�م ته�ران ب�ا انتش�ار 
بيس�تمين اطلاعي�ه خ�ود از مراح�ل آماده س�ازي اي�ن 
مرك�ز درمان�ي ب�راي ترخي�ص محمدرض�ا ش�جريان 
و ادام�ه درم�ان در من�زل اي�ن هنرمن�د خب�ر داد. 
به گزارش مهر،  در اطلاعیه شماره 20 هیئت مديره بیمارستان 
جم آمده است: »در راستاي اطلاع رساني به مردم هنردوست و 
هم میهنان عزيز در كمال مسرت به استحضار مي رساند با توجه 
به بهبود جمیع شرايط، استاد از لحاظ كلیوي، قلبي و ريوي با 
نظر پزش��ك معالج، آماده ترخیص و پیگیري ادامه درمان در 

منزل زير نظر پزشكان معالج مي باشند.«

مصطفي محمدي     دیده بان

 مدير كل هنرهاي نمايشي ضمن اعلام خبر استعفايش در اينستاگرام: 

به خاطر محدوديت اعتبارات استعفا كردم


